

Jordan Archaeological Museum

متحف الآثار الأردني

Have you ever visited the Jordan Archaeological Museum in Amman ?It is a very special museum at the top of Citadel Hill.

There are many treasures inside the museum. Scientists found the treasures at many archaeological sites in Jordan.

هل سبق لك أن زرت متحف الآثار الأردني في عمان؟ إنه متحف خاص جدا على قمة جبل القلعة. هناك العديد من الكنوز داخل المتحف. وجد العلماء الكنوز في العديد من المواقع الأثرية في الأردن.

One of the oldest treasures in the museum is the collection of statues from Ain Ghazal dating back to 6000 BCE. The people from Ain Ghazal painted the statues to show clothes and hair.

They often used shells for the eyes. These statues are very beautiful.

إحدى أقدم الكنوز في المتحف هي مجموعة من التماثيل من عين غزال يعود تاريخها إلى 6000 قبل الميلاد. دهن الناس من عين غزال التماثيل لإظهار الملابس والشعر. كانوا في كثير من الأحيان يستخدمون الصدف للعيون. هذه التماثيل جميلة جدا.

There is a very large collection of Islamic Art from the Umayyad , Mamluk and Ottoman periods. You can see very beautiful vases , bowls , jugs , plates and carved stones. There is also a large collection of coins. Visitors can also see armour, shields and swords.

هناك مجموعة كبيرة جدا من الفن الإسلامي من الفترات الأموية والمملوكية والعثمانية. يمكنك أن ترى المزهريات الجميلة ، و الأوعية ، والأباريق ، والأطباق والأحجار المنحوتة. هناك أيضا مجموعة كبيرة من القطع النقدية. يمكن للزوار أيضا رؤية الدروع و التروس و السيوف.

Many people also come to the museum to see the famous copper scroll which was found by archaeologists in 1952 CE. It's the only copper scroll in the world and it tells us about gold and silver treasures as well as where people hid them a long time ago.

كثير من الناس أيضا يأتون إلى المتحف لمشاهدة اللقافة النحاسية الشهيرة التي عثر عليها علماء الآثار في عام 1952 م. إنها اللقافة النحاسية الوحيدة في العالم التي تخبرنا عن الكنوز الذهبية والفضية وكذلك الأماكن التي أخفاها الناس منذ زمن بعيد.

The museum also lends artefacts to other museums across the world. These museums have special exhibitions about Jordanian art and culture. Many people in the world can then learn about our history

و يعير المتحف أيضاً القطع الأثرية للمتاحف الأخرى في جميع أنحاء العالم. هذه المتاحف لديها معارض خاصة حول الفن والثقافة الأردنية. يمكن للكثير من الناس في العالم أن يتعلموا عن تاريخنا

Both local people and visitors to the city come to the museum every day. It is open from eight o'clock to six o'clock every day apart from Fridays. On Friday, it closes at four o'clock. Visit the museum this weekend with your family.

كل من السكان المحليين و زوار المدينة يأتون إلى المتحف كل يوم. و هو مفتوح من الساعة الثامنة حتى الساعة السادسة كل يوم ما عدا أيام الجمعة. يوم الجمعة ، يتم إغلاقه عند الساعة الرابعة. قم بزيارة المتحف في نهاية هذا الاسبوع مع عائلتك.

1- What is the main idea of the text ?

.....

2- Where is the Jordan Archaeological Museum located ?

.....

3- How did the people from Ain Ghazal show the clothes , hair and eyes on their statues ?

.....

4- Which periods does the Islamic collection in the museum date back to ?

.....

5- What objects of Islamic art can you see at the museum ?

.....

6- When was the famous copper scroll found ?

.....

7- What is the importance of the copper scroll ?

.....

8- What does the museum do to let many people in the world learn our history ?

.....

9- Who usually come to visit the museum ?

.....

10- What time is the museum open every day ?

.....

11- What time is the museum close on Fridays ?

.....

12- What do these pronouns refer to ?

- They (7) =
- Which (14) =
- Them (16) =
- It (22) =

T. Samer Najjar